

Highway 401 Partial Opening

As part of the construction staging for the Rt. Hon. Herb Gray Parkway (the Parkway), a portion of the below-grade Highway 401 between North Talbot Road Bridge and Labelle Street will open to both westbound and eastbound traffic prior to the entire project being completed. Links to photos, maps and other information related to this opening can be found at <http://hgparkway.ca/Highway%20401%20Info>.

Temporary Traffic Configuration

Westbound Highway 401 traffic between the existing Highway 401 and Huron Church Line will be in a three lane configuration. The speed limit in this stretch is 80 km/h. West of Huron Church Line, the number of lanes will decrease from three to two with the third lane closed. These two lanes of traffic will continue to the westbound Highway 401 off-ramp to Highway 3/Huron Church Road and re-connect with the at-grade Highway 3 (northbound Huron Church Road). The speed limit through this stretch of Highway 401 is 60 km/h.

Eastbound Highway 401 traffic from southbound Huron Church Road (eastbound Highway 3) will enter the below-grade Highway 401 via the on-ramp east of the Bethlehem Avenue intersection. The highway will be in a three lane configuration through to the existing Highway 401. The speed limit through this section is 100 km/h.

Border-bound Highway 401 Traffic

Travellers originating on Highway 401 or travellers who enter below-grade Highway 401 from a Parkway on-ramp and are destined for the Canada-U.S. border will continue along Highway 401 within the Parkway corridor, exit at the westbound Highway 401 off-ramp to Highway 3/Huron Church Road and continue on Huron Church Road northbound toward existing border crossings.

Ongoing Construction Works

The partial opening of Highway 401 allows for traffic to be shifted from Highway 3 to Highway 401 so that construction works can be completed on Highway 3. During this stage of construction, travellers will experience short-term ramp and road closures along with other construction works.

The project team has coordinated with municipalities, police and local emergency services during the construction phase. Police and local emergency services are recipients of all electronic mailings regarding Parkway traffic operations and are regularly kept informed of ongoing traffic details. Keeping these groups aware of changes in roadway layouts and aware of traffic restrictions is important to ensure that they can respond quickly and safely to emergencies.

The project team also asks the public to make safe driving a priority when travelling through the Parkway construction zone.

- Be aware of road closures and traffic restrictions before getting on the road.
- Obey the traffic control person's signs.
- Expect the unexpected like changes in road surfaces and traffic patterns.
- Pay attention at all times.
- Keep a safe distance between you and the vehicle in front of you.

If you plan to travel through the corridor, visit the What's Happening section or the interactive map on the project website or check out our Twitter feed before you head out to find the latest traffic information. If the public has any concerns regarding this construction staging, or other aspects of construction, please contact or visit the Public Liaison Office at 1-877-937-5929, 2187 Huron Church Road Suite 340, or hgp-plo@wemg.ca.

Please visit www.hgparkway.ca to learn more about the Rt. Hon. Herb Gray Parkway. Updates are posted on Twitter (www.twitter.com/hgparkway) and Facebook (www.facebook.com/hgparkway) and photos and videos are posted on Flickr (www.flickr.com/hgparkway) and YouTube (www.youtube.com/hgparkway).

Ouverture partielle de l'autoroute 401

Dans le cadre des étapes des travaux de construction du Rt. Hon. Herb Gray Parkway (le Parkway), une partie de l'autoroute 401 sous le sol entre le pont de North Talbot Road et la rue Labelle sera ouverte à la circulation en direction ouest et est avant le parachèvement de la totalité du projet. On trouvera des liens vers des photos, des cartes et d'autres renseignements relatifs à cette ouverture à <http://hgparkway.ca/Highway%20401%20Info>.

Configuration temporaire du trafic

Le trafic en direction ouest sur l'autoroute 401, entre l'actuelle autoroute 401 et Huron Church Line, se fera sur trois voies. La limite de vitesse sur ce tronçon est de 80 km/h. À l'ouest de Huron Church Line, le nombre de voies passera de trois à deux, la troisième étant fermée. Ces deux voies de circulation continueront jusqu'à la bretelle de sortie de l'autoroute 401 en direction ouest vers la route 3/Huron Church Road, et seront reliées à la route 3 au niveau du sol (Huron Church Road direction nord). La limite de vitesse sur tout ce tronçon de l'autoroute 401 est de 60 km/h.

Le trafic de l'autoroute 401 direction est depuis Huron Church Road direction sud (route 3 direction est) pénétrera dans l'autoroute 401 sous le sol via la bretelle d'accès à l'est du carrefour de l'avenue Bethlehem. La route sera alors à trois voies jusqu'à l'actuelle autoroute 401. La limite de vitesse sur tout ce tronçon est de 100 km/h.

Trafic de l'autoroute 401 en direction de la frontière

Les automobilistes venant de l'autoroute 401 ou ceux qui arrivent sur l'autoroute 401 sous le sol depuis une bretelle d'accès du Parkway, et qui se dirigent vers la frontière canado-américaine, poursuivront leur route sur l'autoroute 401 dans le corridor du Parkway, emprunteront la bretelle de sortie de l'autoroute 401 direction ouest vers la route 3/Huron Church Road et continueront sur Huron Church Road direction nord vers les points de passage frontaliers existants.

Travaux de construction en cours

L'ouverture partielle de l'autoroute 401 permet au trafic de passer de la route 3 à l'autoroute 401, ce qui permettra d'achever les travaux de construction sur la route 3. Au cours de cette étape des travaux, les voyageurs subiront de brèves fermetures de bretelles et de route, ainsi que d'autres travaux de construction.

L'équipe du projet a travaillé en coordination avec les municipalités, la police et les services d'urgence locaux pendant la phase de construction. Les services policiers et d'urgence locaux reçoivent tous les courriels concernant le trafic du Parkway et sont régulièrement tenus au courant des détails relatifs au trafic. Tenir ces groupes au courant des changements dans la configuration des voies de circulation et des restrictions au trafic est important pour qu'ils puissent répondre aux urgences de façon rapide et sécuritaire.

L'équipe chargée du projet demande également au public de faire d'une conduite sécuritaire une priorité dans la zone de construction du Parkway.

- Se tenir au courant des fermetures de route et des restrictions à la circulation avant de prendre la route.
- Obéir aux signaux de l'agent de la circulation.
- S'attendre à l'inattendu, p. ex., des modifications du revêtement de la chaussée et de la circulation.
- Être attentif en tout temps.
- Maintenir une distance sécuritaire entre votre véhicule et celui qui vous précède.

Si vous prévoyez de circuler dans le corridor, consultez la section What's Happening ou la carte interactive du site Web du projet ou notre fil Twitter avant de partir pour trouver l'information la plus récente sur le trafic. Si vous vous posez des questions concernant ces travaux, ou d'autres aspects de la construction, communiquez avec le Bureau de liaison avec le public au 1-877-937-5929, ou rendez-vous à 2187 Huron Church Road Suite 340, ou envoyez un courriel à hgp-plo@wemg.ca.

Visitez www.hgparkway.ca pour en apprendre davantage sur le Rt. Hon. Herb Gray Parkway. Des mises à jour sont affichées sur Twitter (www.twitter.com/hgparkway) et Facebook (www.facebook.com/hgparkway), et des photos et des vidéos sont publiées sur Flickr (www.flickr.com/hgparkway) et YouTube (www.youtube.com/hgparkway).